
Jegyzőkönyv 

 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési, 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága nyílt ülésén.  

 

A Bizottsági ülés helye: a Városháza gróf Andrássy Gyula termében (3980 Sátoraljaújhely, 

Kossuth Lajos tér 5.) 

 

A Bizottsági ülés ideje: 2025. február 26. napján 11:00 órakor 

 

A Bizottság részéről megjelentek: 

Kracson Norbert bizottsági elnök 

Szőnyi István László bizottsági tag        

Csernai Ferencné bizottsági tag 

Lukács Tamás bizottsági tag  

Nagy Mónika Ágnes bizottsági tag       

Palicz István Endre bizottsági tag      

Antal Pál Péter bizottsági tag  

Gánóczi Miklós Gábor bizottsági tag     

Szegedi Gyuláné bizottsági tag         

Rózsa Tamás bizottsági tag         

Dr. Esztergomy Zoltán bizottsági tag 

Suhanesz Péter bizottsági tag  

Dr. Ringer István bizottsági tag 

    

 A bizottsági ülésről távol voltak: 

Ródé Martin bizottsági tag 

Schweitzer Tamás Zsolt bizottsági tag 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: 

 Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Jánosi Attila a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

Bartus István főépítész/csoportvezető 

Greskóné Tóth Erika a Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezetője 

Matisz István a Vagyongazdálkodási Osztály osztályvezetője 

dr. Madák Tímea a Szervezési, Szociális és Hatósági Osztály osztályvezetője 

 

Tanácskozási joggal megjelentek: 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Jánosi Attila a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

Nyiri Péter alpolgármester 

Blanár Róbert Tourinform Sátoraljaújhely irodavezető 

 

Jegyzőkönyvvezető: dr. Koperveisz Eszter 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a 

Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság határozatképes, mivel 15 



tagból 13 tag jelen van. A távollévők írásban jelezték felé, hogy nem tudnak jelen lenni az 

ülésen. Megkérdezte, hogy van-e valakinek észrevétele, módosítási javaslata a napirendi 

pontokkal kapcsolatban. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: negyedik napirendi pontként kérte az „Előterjesztés a Magas-hegyi 

Turisztikai és Sportközpont vezetői feladatainak ideiglenes elvégzéséről szóló 14/2025. (I.30.) 

határozata visszavonására és megbízott igazgató megbízására” című napirendi pont felvételét.  

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte, hogy forgalomtechnikával kapcsolatos 

témát egyebek közé vegyenek-e fel vagy a 3., forgalomtechnikával összefüggő napirend 

keretében tárgyalható-e. 

dr. Terdik Sándor jegyző: tárgyalható a 3. napirend keretében, nem kell külön napirendi 

pontként felvenni. 

Tekintettel arra, hogy egyéb észrevétel, javaslat nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök az ülés módosított napirendjét szavazásra bocsátotta.  

Az ülés tervezett napirendi pontjait a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza.  

S z a v a z á s :  a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

szavazáskor jelen lévő 13 tagja, 13 igen szavazattal – egyhangúlag – elfogadta az ülés 

napirendjét az alábbiak szerint: 

 

Napirendi pontok: 

1. Előterjesztés a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatala 2024. évi tevékenységéről 

szóló tájékoztató elfogadására 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

2. Előterjesztés a Sátoraljaújhely - Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2024. évi 

szakmai munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámoló elfogadására, a 

városnéző gumikerekes kisvonat és a helyi termékpont 2024. évi munkájáról szóló 

beszámoló elfogadására, valamint az Egyesület 2025. évi költségvetési tervének 

jóváhagyására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

3. Előterjesztés bizottsági hatáskörbe tartozó forgalmi rend felülvizsgálatára 

 Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

4. Előterjesztés a Magas-hegyi Turisztikai és Sportközpont vezetői feladatainak 

ideiglenes elvégzéséről szóló 14/2025. (I.30.) határozata visszavonására és 

megbízott igazgató megbízására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

 

 

1.  Napirendi pont: Előterjesztés a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatala 2024. évi 

tevékenységéről szóló tájékoztató elfogadására 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója az előterjesztést illetően.  

dr. Terdik Sándor jegyző: a Polgármesteri Hivatal 2024. évi munkáját bemutató tájékoztatót 

az osztályvezetők állították össze, ő pedig lektorálta és kiegészítette a jegyzői hatáskörbe 

tartozó munkavégzéssel kapcsolatos adatokkal, valamint a közvetlenül jegyzői irányítás alá 



tartozó munkavállalók, azaz a gépkocsivezetők, portások, karbantartók, takarítónők, a 

munkaügyi ügyintéző, és az informatikusok munkájával kapcsolatos adatokkal. Jövőbeli terv, 

hogy nekik, mint külön osztálynak legyen osztályvezetőjük, ne közvetlenül jegyzői irányítás 

alá tartozzanak. A 2024. évi munkát a választási teendők mellett végezték, 2024. június 9-én 

összetett választás zajlott. Magyarországon eddig még nem volt példa arra, hogy októberben 

hatályosuljon annak a választásnak az eredménye, amely június 9-én zajlott le. 2024. december 

22-én időközi önkormányzati választás is zajlott a 4. számú egyéni választókerületben. Ezen 

túl, úgy gondolja, mind az ügyintézés, mind az osztályok szakmai munkája megfelelő volt, 

természetesen vannak hiányosságok, vannak olyan dolgok, amelyeken változtatniuk, javítaniuk 

kell. Létszámhiánnyal egyelőre nem küzdenek, viszont a meglévő létszám szakmai hozzáértése 

javítható, melyet belső képzésekkel lehet megoldani. Kívülről megfelelő szakembert nem 

nagyon lehet szerezni, csak másik önkormányzattól. Az önkormányzatoknál, polgármesteri 

hivataloknál történő munkavégzést „az utcáról” nem lehet pótolni, hiszen hagyatéki 

ügyintézők, anyakönyvi ügyintézők, ASP rendszerben könyvelő könyvelők dolgoznak itt, 

akiknek a pótlása nem lehetséges, mert ASP képzés nincs jelenleg Magyarországon. Aki az 

ASP-ben könyvel, az az önkormányzati munka során fogja tudni ezt megtanulni, oktatásokon, 

de leginkább a gyakorlatban, tapasztaltabb kollegától. Könyvelői állományuk megfelelő, az 

Egyesített Szociális Intézményen és a Városellátó Szervezeten kívül minden intézményt a 

hivatali dolgozók könyvelnek, az önkormányzati költségvetést is ők kezelik. Működik 

Szervezési, Szociális és Hatósági Osztály, ide tartoznak a hagyatéki ügyintézők és az 

anyakönyvi ügyintézők is. A Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály e Bizottság 

háttérmunkáját is végzi, az előterjesztéseket írja, és a határozatokat végrehajtja. A 

Vagyongazdálkodási Osztály, és a Fejlesztési Csoport a pályázatokkal kapcsolatos munkát látja 

el. Úgy gondolja, hogy az ügyfélfogadási idő a város lakosságának igényeit kielégíti. Minden 

megkeresésre igyekeznek reagálni, ügyintézőik felkészültek, ügyintézési időben rendelkezésre 

állnak. Sőt még ügyintézési időn kívül is, amikor megkeresik őket egy problémával, senkit nem 

szoktak elküldeni. Minden eseményre, jogszabályi változásra időben tudnak reagálni, az 

önkormányzat és a polgármesteri hivatal működése jogi, eljárásrendi szempontból és 

intézményi szempontból is megfelel az elvárásoknak. Akik itt dolgoznak, szeretnek és akarnak 

is itt dolgozni, fejlődni akarnak, többen jelenleg is tanulmányokat folytatnak. Összességében 

elégedett a polgármesteri hivatal munkájával és hozzáállásával. 

Kérdés következett: 

Kracson Norbert bizottsági elnök: érdeklődött, hogy az önkormányzati varroda is a 

beszámoló tárgyát képezi-e. 

dr. Terdik Sándor jegyző: igen, a varroda pályázati forrásból épült, ahol 

közfoglalkoztatottakat alkalmaznak, bérvarrást is végeznek, megalakult korábban egy 

konzorcium is, a majsi polgármester asszony vezetésével. Ő már ugyan azóta nem 

polgármester, de a konzorcium megmaradt. Munkaruhákat varrnak, a tárolás egy nyíregyházi 

raktárban történik. Jelenleg 10 varrónőt foglalkoztatnak, akik az önkormányzatnak, az 

óvodának is varrnak. Jól működik, tudnak számukra munkát biztosítani. A tavalyi évben arra is 

volt példa, hogy azért kellett munkát visszautasítani, mert már nem volt rá kapacitásuk. 

Vélemény következett: 

Kracson Norbert bizottsági elnök: részletes beszámolót kaptak a Sátoraljaújhelyi 

Polgármesteri Hivatal munkájáról, melyből minden osztály munkáját megismerhették. Úgy 



gondolja, hogy sosem lehetnek elégedettek. Látja, hogy a kollégák igyekeznek a feladatoknak 

megfelelni, a felmerülő kihívásokkal, problémákkal megküzdeni, az esetleges hiányosságokat 

megoldani. Képviselőként úgy látja, hogy a napi képviselői munka kapcsán az 

információáramlást lehetne javítani. Ők a választókért, a hivatal az állampolgárokért van. A 

jövőben a közvetlenebb kapcsolat irányába kellene elmozdulni. Legyen visszacsatolás. Vannak 

olyan problémás helyzetek, amikor nem árt, ha a képviselő mintegy villámhárítóként tud 

működni. Ezen a területen is látható egyébként fejlődés, ezt tartsák meg annak érdekében, hogy 

minél jobb legyen az együttműködés. 

 

Tekintettel arra, hogy egyéb kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhelyi 

Polgármesteri Hivatal 2024. évi tevékenységéről szóló tájékoztatót az előterjesztésben foglaltak 

szerint fogadja el.  

 

S z a v a z á s :  a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

szavazáskor jelen lévő 13 tagja 12 igen, 1 nem szavazat mellett az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

12/2025. (II.26.) határozata 

a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatal 2024. évi tevékenységéről szóló beszámoló 

elfogadásáról 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési, Idegenforgalmi 

és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhelyi 

Polgármesteri Hivatal 2024. évi tevékenységéről szóló tájékoztatót az előterjesztésben foglaltak 

szerint fogadja el.  

 

2. Napirendi pont: Előterjesztés a Sátoraljaújhely - Hegyköz Turizmusáért Egyesület 

2024. évi szakmai munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámoló elfogadására, a 

városnéző gumikerekes kisvonat és a helyi termékpont 2024. évi munkájáról szóló 

beszámoló elfogadására, valamint az Egyesület 2025. évi költségvetési tervének 

jóváhagyására 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: köszöntötte Blanár Róbert urat, a Tourinform 

Sátoraljaújhely irodavezetőjét. Megkérdezte, hogy van-e kiegészíteni valója az előterjesztéshez 

kapcsolódóan. 

 

Blanár Róbert irodavezető: az előterjesztés tartalmazza a Tourinform Iroda információs 

tevékenységét, marketing-, PR tevékenységét a nyomtatott és internetes marketing 

vonatkozásában, kisebb-nagyobb programok szervezésével kapcsolatos feladatokat. 

Tartalmazza a Magyar Turisztikai Ügynökséggel közösen végzett információs és marketing 

munkát és az Ügynökség Tourinform koordinációs szerepét, amely az ő munkájuk minőségi 

ellenőrzése. Tartalmazza továbbá a kisvonat működtetésével és az idegenvezetési 

szolgáltatással kapcsolatos információkat, a kapott támogatásokat, bevételeket, kiadásokat. A 

költségvetési táblák a múltévi költségvetésüket és az ez évi tervezetet tartalmazzák. 



Információval szolgál a Tourinform Iroda felújításáról is. A befejezési határidő május 31., de 

április végéig szeretnének átköltözni, mert a Tourinform Iroda legtöbb munkája pont április, 

május hónapokban, valamint szeptember, október hónapokban van. 

 

Kérdések következtek: 

 

Palicz István Endre bizottsági tag: megkérdezte, hogy milyen elképzelés van arra 

vonatkozóan, hogy Sátoraljaújhely belvárosába is jöjjenek turisták, a jelenleginél sokkal 

nagyobb számban. Rengetegen vannak a Kalandpark területén, már három helyen, de a 

belvárost, Sátoraljaújhely belső értékeit nem tárták még fel, akár a Kossuth-ház, akár a régi 

pálos kolostor megtekintését említse. A Kalandparkba látogatók a városba nem jönnek be, így 

a belvárosi vendéglátóhelyek, éttermek nincsenek kihasználva. Kérdés, hogy a Tourinform 

Iroda helyszíne megfelelő-e, akár fel lesz újítva, akár nem. Sátoraljaújhely a Tourinform Iroda 

működésére igen komoly milliókat költ. Nem látja a hegyközi települések szerepvállalását. A 

települések többsége semmilyen összeggel nem vállal részt ebben a munkában, Sátoraljaújhely 

viszi a vállán. Arról érdeklődött, hogy mi lenne a további feladat ennek kapcsán. 

 

Blanár Róbert irodavezető: vannak szép számmal feladatok. Az első kérdésre vonatkozóan 

már jegyző úrral is folytattak egyeztetéseket. A bemutatott kiadványok gyártása 5 ezer – 5 ezer 

példányban történt. Ezeket meg fogják újítani, mert még nem tartalmazzák a Nemzeti 

Összetartozás Hídját. A két kiadványból igyekeznek 20 ezer példányt kiadni. A Vár-

látogatóközpontban sok turista fordul meg, akik érdeklődnek a város kulturális látnivalói iránt. 

Korábbi tapasztalat, hogy a Kalandpark parkolójában elhelyezett faházakban a gyakornokok 

sokkal több kiadványt adtak el, mint korábban a Kalandpark belső területén működtetett 

Tourinform Irodában. A terv a Tokaj Hegyalja Egyetemmel együttműködve duális képzés 

szervezése, a helyszín a kalandpark alsó parkolója lenne. Ott tevékenykednének azok az 

egyetemisták, akiket ők képeznének ki. Az idegenvezetői szolgáltatással a vállalkozók is 

elégedettek, e szolgáltatás végzéséhez ő maga megfelelő végzettséggel is rendelkezik. A 

városnéző séták kapcsán újítás, hogy továbbra is szombati, vasárnapi napokon, de éjszakai 

órákra szervezik majd azokat. Az egyházak TDM-be történő belépését még a jövőben fogják 

tárgyalni, a templomok idegenforgalmi bemutatása ezt követően valósulhat meg. Van olyan 

szolgáltató, aki a meghirdetett városnéző sétán résztvevőknek 10 % kedvezményt ad. A Vár-

látogatóközpontból busszal lenne érdemes a belvárosba hozni a turistákat. Az egyesületben 

résztvevő településekkel folyamatban vannak az egyeztetések, a tagdíj növelése a hegyközi 

önkormányzatok irányában napirenden van. A Tourinform Iroda munkatársainak létszámát a 

következő évben 4 főre szeretnék emelni. 

 

Antal Pál Péter bizottsági tag: megkérdezte, hogy mekkora az esély arra, hogy megnövelt 

létszámmal hétvégén vagy este nyitva tartsák az irodát. Hivatali időben tart nyitva az iroda, a 

turisták viszont hétvégén jönnek általában. 

 

Kracson Norbert bizottsági tag: az előterjesztés tartalmazza, hogy az éven változik a nyitva 

tartás, de megadja a szót Blanár Róbert irodavezető úrnak. 

 

Blanár Róbert irodavezető: pályázati követelmény is a felújított Tourinform Iroda kapcsán a 

meghosszabbított nyitva tartás, de e nélkül is vállalták volna. Az iroda nyitva tartása a felújítást 

követően szezonon kívül hétköznap 9:00 – 17:00, szombaton 09:00 – 15:00, vasárnap zárva 



tart. Szezonban hétköznap 9:00 – 17:00, szombaton 09:00 – 14:00, vasárnap 10:00 – 12:00. 

Megfigyelt tendencia egyébként, hogy a turisták szerdai, csütörtöki napokon látogatják a 

Tourinform irodákat, s hogy az irodák személyes ügyfélforgalma országosan csökkent. 

 

Vélemények következtek: 

 

Palicz István Endre bizottsági tag: el kellene gondolkodni a sátoraljaújhelyi 

vendéglátóhelyek, ajándékboltok nyitva tartásának kérdésén. Nyáron egy kalandparki látogatás 

után, vagy ha több napra érkezik a turista, valamivel az estét is szeretné eltölteni. Korzózni az 

esti órákban szoktak, a fiataloknál 22:00 órakor kezdődik az este. Az a tapasztalat, hogy este, 

amikor lenne rá igény, zárva tartanak a vendéglátóhelyek. Ezen kellene változtatni. A turisták 

útvonala szokásos: felül a Torzsáson a libegőre, bobozik, kipróbálja, ami elérhető, kiköt a 

várnál. Ez légvonalban is jelentős távolság. Az autója messze van, nem biztos, hogy fáradtan 

szeretné újra végig járni ezt az utat. Gondolkodni kell olyan lehetőségben, ami a turistát 

visszajuttatja a kiindulópontjához. A közösségi médiában sokszor olvasható, hogy drága a híd 

látogatása, az egyéb szolgáltatások igénybevétele. De meg kell említeni azt is, hogy 

mindemelett Sátoraljaújhelyen ingyenes a parkolás, a Torzsáson napelemekkel fedett, árnyékos 

parkolóval várják a turistákat. Sok olyan dolog van még, amire fel kellene hívni a figyelmet, 

ezzel is elősegítve a turisták jó közérzetét. 

 

Blanár Róbert irodavezető: véleménye szerint, ami még javítható lenne, hogy a Kalandpark 

tele van parkolási lehetőségekkel, a belvárosban azonban nincs buszparkoló sem. A belváros 

nagyobb látogatottsága érdekében az Árpád utca alján érdemes lenne buszparkolót kialakítani. 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: korábbi terv, hogy az egykori Árpád utca 16. szám alatti 

házak helyén lévő, úgynevezett foghíj-telken, ami egy több mint 4000 m2-es terület, lenne 

kialakítva egy parkoló. Keresik a forrásokat. Ez a terület megfelelő lehet, közel van a 

belvároshoz. Reményei szerint az éven el tudnak indulni ebbe az irányba, akár ideiglenes 

jelleggel, ha nem is az elvárt műszaki tartalommal, de érdemes lenne akár saját forrás 

bevonásával elindulni. Az egyesület beszámolója és költségvetése részletesen bemutatja az 

egyesület munkáját. Támogatja, hogy a szolgáltatókkal és a Sátoraljaújhelyen kívüli másik négy 

településsel a költségek megosztása kapcsán egyeztetések zajlanak az arányos 

költségmegosztásra vonatkozóan. Újabb tagok bevonását sem tartja elvetendőnek. 

 

Blanár Róbert irodavezető: a munkatervük szerint áprilisban tagtoborzásuk lesz. 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: a Kalandparki szolgáltatók mellett a belvárosi szolgáltatók 

számára is meg kell teremteni a lehetőséget a bevételük növelésére. Amennyiben ők is 

elégedettek lesznek, kevesebb olyan visszhang lesz, amely a beruházások létjogosultságát 

vitatja. 

  

Tekintettel arra, hogy egyéb kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely-Hegyköz 

Turizmusáért Egyesület 2024. évi szakmai munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámolót, és 

a városnéző gumikerekes kisvonat és a helyi termékpont 2024. évi munkájáról szóló beszámolót 



fogadja el, továbbá az Egyesület 2025. évi költségvetési tervét hagyja jóvá az előterjesztésben 

foglaltak szerint. 

S z a v a z á s :  a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

szavazáskor jelen lévő 13 tagja 12 igen szavazat, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot 

hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

13/2025. (II.26.) határozata 

a Sátoraljaújhely-Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2024. évi szakmai munkájáról és 

gazdálkodásáról szóló beszámoló elfogadásáról, a városnéző gumikerekes kisvonat és a 

helyi termékpont 2024. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadásáról, valamint az 

Egyesület 2025. évi költségvetési tervének jóváhagyásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési, Idegenforgalmi 

és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely-

Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2024. évi szakmai munkájáról és gazdálkodásáról szóló 

beszámolót, és a városnéző gumikerekes kisvonat és a helyi termékpont 2024. évi munkájáról 

szóló beszámolót fogadja el, továbbá az Egyesület 2025. évi költségvetési tervét hagyja jóvá 

az előterjesztésben foglaltak szerint. 

 

3. Napirendi pont: Előterjesztés bizottsági hatáskörbe tartozó forgalmi rend 

felülvizsgálatára 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: köszöntötte Jánosi Attila osztályvezető urat. Megkérdezte, 

hogy van-e kiegészíteni valója az előterjesztéshez kapcsolódóan. 

Jánosi Attila osztályvezető: osztályvezető: megköszönte, nem volt kiegészíteni valója. 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte Antal Pál Péter képviselő urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója az előterjesztéshez kapcsolódóan. 

Antal Pál Péter bizottsági tag: a kép, amely az érintett útszakaszon készült, nem a legjobb 

időpontban készült, tekintettel arra, hogy gyakorlatilag semmilyen forgalom nincs, ember sem 

látszik rajta. A tükör akkor lenne nagyon fontos, amikor kellően nagy a forgalom. A 30 km/h-

ás sebességkorlátozás valóban igaz, de ezt nem tartják be a közlekedők. A lakosoktól kapott 

visszajelzés alapján „repkednek” az érintett útszakaszon az emberek, mert a Mártírok útján 

közlekedők sebességét nem 30 km/h sebességűnek ítélik meg, jóval gyorsabban közlekednek. 

A kép nem a STOP táblánál készült, ahol elvileg meg kell állni, hanem egészen kint. Ha valaki 

kigurul és nincs a járdán gyalogos, nincs parkoló autó vagy kiálló autó a régi borkombinát 

parkolójából, akkor igen, be lehet látni az utat. A másik oldalon, a pékségnél rendszeres a 

tömeg, különösen a reggeli órákban. A képen éppen nincs ott senki, de általában forgalmas 

időben sokan vannak. A tükör árával nincs tisztában, de az elhelyezéséhez minden adott, 

szemben van egy villanyoszlop, amelyre fel lehetne szerelni, tehát túl nagy befektetést nem 

igényel. Mivel ez egy lakossági igény volt, azt kérte mindenkitől, hogy vegyék figyelembe és 

szavazzák meg a tükör kihelyezését. 

 



 

Kérdések következtek: 

Szőnyi István László bizottsági tag: ő is ott lakik, az a meglátása, hogy ezzel tulajdonképpen 

legalizálnák a járdán való parkolást. A parkolóba beállt autók mögött a járdán parkolnak a 

kilátást akadályozó autók. Úgy gondolja, hogy inkább arra kellene hatni, hogy ne parkoljanak 

oda, mert általában 4-5 autó beáll a járdára és azoktól nem lehet látni. Ez rendőrségi hatáskör. 

Naponta jár arra, valóban egészen előre ki kell csorogni, ha a bolt előtt a járdán megállnak az 

autók, de nem lenne szabad ott megállni. Nincs a tükör kihelyezése ellen, de úgy gondolja, ha 

szabályosan parkolnának, nem lenne rá szükség. 

Jánosi Attila osztályvezető: egy ilyen tükör kihelyezése bruttó százezer forint. A rendőrség, 

közterület-felügyelet jelenléte valóban visszatartó erő lehet a járdán parkolás elkerülése és a 

sebesség betartása tekintetében. Az útügyi műszaki előírások alapján vizsgálták a területet egy 

adott időben. A szabvány értelmében, ha a szakaszon 1 méter magasságban a járművezetők 

balra tekintenek és belátnak 30-40 métert, akkor biztonságosan ki tudnak fordulni, nem indokolt 

a tükör kihelyezése, bár segíti a közlekedőket. 

Antal Pál Péter bizottsági tag: Szőnyi István László képviselőtársa felvetéseire reagált, 

miszerint, ha nem lennének szabálytalanul parkolók, lehetne látni a kereszteződésben. Egy 

felmerülő problémát meg kell oldani és képviselő úr is elmondta, hogy gyakran ki kell csorogni 

a beláthatóság érdekében. Nem lehet állandóan egy rendőrt állítani a sarokra, nem lehet 

állandóan büntetni. Van alkalmanként sebességmérés, alkalmanként közterület-felügyelet. A 

tükör viszont egy állandó megoldás lenne arra, hogy megkönnyítsenek egy forgalmi helyzetet, 

amikor alkalomszerű rendőri ellenőrzés nincs a helyszínen. 

Csernai Ferencné bizottsági tag: a Korányi úton lakik és minden reggel problémát jelentenek 

a nővérszálló előtt parkoló autók. Nem azt látja megoldásnak, hogy 2-5 méterenként tükröt 

helyezzenek ki. Van egy olyan kezdeményezés, hogy a Rendelőintézetből kijövőknek kellene 

egy tükör, kellene akkor a Csalogány utca Mártírok útja kereszteződésbe, kellene a nővérszálló 

északi sarkára. Nem megoldás ennyi tükör kihelyezése. 

Szőnyi István László bizottsági tag: a legrosszabb helyzet és ahol baleset is történt, az a 

parkolóból való kiállás esete. Mindkét oldalon állnak autók és számtalan baleset történt. Aki 

jön a gyógyszertár mellől a parkolóból, az nem lát semmit. Egymás mellett van valóban 3 vagy 

4 helyszín is, ahol nem tökéletes a beláthatóság. 

11:53-kor Csernai Ferencné bizottsági tag távozott az ülésről. 

Palicz István Endre bizottsági tag: két közvetlenül érintett képviselőt hallhattak, akik ennek 

a területnek a közelében laknak. Inkább a lakossági kérésekről szeretne beszélni. Számtalan 

ilyen kérés van, hogy hová szeretnének gyalogosátkelőt. Pontosan a Mártírok útja az, ahol már 

20 méterenként gyalogosátkelő van a lakosok kérésére. Ugyanakkor máshol pedig nincs, ahol 

esetleg szükség lenne rá. A korábbi években több fekvőrendőr jelent meg Sátoraljaújhelyen, 

ezeket később az önkormányzat kénytelen volt felszedetni, mert már nem lehetett miattuk 

közlekedni. Rossz állapotú belterületi utakon nem lehetett a megengedett sebességgel sem 

közlekedni, felújította az önkormányzat, utána a sebességtúllépés okozott problémát. A mentők 

útvonalán is kihelyezésre került fekvőrendőr, ők a betegek szállítása miatt nehezményezték ezt. 

Legutóbb a Szeder utcában volt ilyen lakossági igény, melyet később mégis elvetettek az autók 



fekvőrendőrön való áthaladása okozta zaj miatt. Vannak közlekedési táblák, be kell tartani a 

szabályokat, a rendőrség jelenléte is fontos lenne, a város belterületén is kellene sebességet 

mérniük. Roppant nehéz feladat, hogy a lakosság ilyen irányú kéréseinek eleget tegyenek, 

valahol határt is kell szabni. Aki nem tartja be a közlekedési szabályokat, azokat büntetni kell. 

Nem támogatja további tükrök kihelyezését. 

Jánosi Attila osztályvezető: a rendőrség tájékoztatása alapján az említett útszakaszon az 

elmúlt két évben nem történt közlekedési baleset. 

Szőnyi István László bizottsági tag: ez így nem igaz, mert a parkolónál volt baleset. 

dr. Terdik Sándor jegyző: olyan baleset nem történt, ahol a rendőrség is jelen lett volna. 

Koccanás esetén, ha megegyeznek, betétlapot cserélnek, nem szükséges rendőri intézkedés. 

Kracson Norbert bizottsági elnök: zárszóként az volt a meglátása, hogy a Csalogány utca 

kétirányú, jobbra kisívben kell kikanyarodni és az valóban probléma, ha a Csalogány utcai 

oldalon parkolnak a kenyérbolt oldalában, a parkoló autót ki kell kerülni, valaki pedig szemből 

épp befordul az utcába, de a tiltott helyen való parkolás is probléma. A renitens magatartást 

tanúsítók miatt nem tudja támogatni a tükör kihelyezését. Sokkal inkább támogathatónak véli a 

Rendelőintézet és a gyógyszertár közötti szakaszon, a kijárattal szemben tükör elhelyezését. Ott 

balról és jobbról is szabályos parkolási lehetőségek vannak, ezek akadályozzák a kikanyarodást, 

kitekintést. Nem a parkolók megszüntetése a megoldás. Ezzel kapcsolatban korábban volt egy 

beadvány ISU/370-82/2024 számon. Jegyző urat kérdezte, hogy a következő bizottsági ülésre 

be lehet-e hozni az ügyet és ennek alapján meg lehet-e vizsgálni a helyszínt. Itt a problémát a 

gyógyszertár előtti, valószínűleg magánültetésű két darab tuja okozza. Ezt a Városellátónak is 

meg kellene vizsgálnia. Az értékelendő, hogy volt egy állampolgári felvetés, és a Műszaki 

Osztály rövid határidőn belül foglakozott vele. 

dr. Terdik Sándor jegyző: megvizsgálták már a parkolóból kihajtás kérdését, de ahová a tükör 

kerülne az a kórház területe, ezért először a kórház engedélye szükséges. Azt kérte, először az 

engedély beszerzése történjen meg, mert ha a kórház nem járul hozzá, akkor vissza kell vonni 

a kihelyezéssel kapcsolatos határozatot. 

Kracson Norbert bizottsági elnök: jelenleg ezzel kapcsolatban nem hoznak határozatot, kérte 

a Műszaki Osztályt, hogy a kórháztól az engedélyt szerezzék be és utána foglalkozzon a 

bizottság ismét a kérdéssel. 

Tekintettel arra, hogy egyéb kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint átruházott hatáskörben a Városüzemeltetési, 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság ne járuljon hozzá a Sátoraljaújhely, Mártírok 

útja - Csalogány utca kereszteződésében 1 db „forgalomtechnikai tükör” kihelyezéséhez. 

 

S z a v a z á s :  a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

szavazáskor jelen lévő 12 tagja 8 igen, 2 nem szavazat, 2 tartózkodás mellett az alábbi 

határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

14/2025. (II.26.) határozata 

forgalmi rend kialakításáról 



 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága átruházott hatáskörben nem járul hozzá a Sátoraljaújhely, Mártírok útja - 

Csalogány utca kereszteződésében 1 db „forgalomtechnikai tükör” kihelyezéséhez. 

 

4. Napirendi pont: Előterjesztés a Magas-hegyi Turisztikai és Sportközpont vezetői 

feladatainak ideiglenes elvégzéséről szóló 14/2025. (I.30.) határozata visszavonására és 

megbízott igazgató megbízására 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

szóbeli kiegészíteni valója az előterjesztéshez kapcsolódóan. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: megköszönte, nem volt szóbeli kiegészíteni valója. 

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági elnök 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Magas-hegyi Turisztikai 

és Sportközpont vezetői feladatainak ideiglenes elvégzéséről szóló 14/2025. (I.30.) határozatát 

vonja vissza, továbbá a Magas-hegyi Turisztikai és Sportközpont igazgatói feladatinak 

ellátására bízza meg Hidegh Lajost – az igazgatói álláshely pályázat útján történő betöltéséig 

– 2025. március 1. napjától 2025. március 31. napjáig. 

 

S z a v a z á s :  a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

szavazáskor jelen lévő 12 tagja 10 igen szavazat, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot 

hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

15/2025. (II.26.) határozata 

a Magas-hegyi Turisztikai és Sportközpont vezetői feladatainak ideiglenes elvégzéséről 

szóló 14/2025. (I.30.) határozata visszavonásáról és megbízott igazgató megbízásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési, Idegenforgalmi 

és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Magas-hegyi 

Turisztikai és Sportközpont vezetői feladatainak ideiglenes elvégzéséről szóló 14/2025. (I.30.) 

határozatát vonja vissza, továbbá a Magas-hegyi Turisztikai és Sportközpont igazgatói 

feladatinak ellátására bízza meg Hidegh Lajost – az igazgatói álláshely pályázat útján történő 

betöltéséig – 2025. március 1. napjától 2025. március 31. napjáig. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, felvetés nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök megköszönte a bizottsági tagok munkáját és a nyílt ülést 12:05 órakor bezárta. 

 

 

 

K.m.f. 

 

Palicz István Endre s.k. 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 

Kracson Norbert s.k. 

Bizottsági elnök 
 


